
Emlékeztető 

Online HUNATiP megbeszélés 2022. május 12. 9:00-10:00 

 

A megbeszélésen Bardócz Tamás, Brlás-Molnár Zsuzsanna, Bozánné Békefi Emese, Halasi 

Kovács Béla, Réczey Gábor, Stündl László, Urbányi Béla és Váradi László vett részt. A 

kimentését kérte Lengyel Péter, Mihálffy Szilvia és Szűcs István. 

 

A megbeszélés résztvevői a zoom meetingen 

A megbeszélés egyes napirendi pontjaira vonatkozó megjegyzések és javaslatok az alábbiakban 

foglalhatók össze:  

 

1. A HUNATiP szervezetéről és működéséről Bozánné Békefi Emese tartott tájékoztatót. A 

tagok mindnyájan befizették a tagdíjat, amelyek fedezték a kiadásokat (logó grafika, jogász, E-

bank).  

A résztvevők egyetértettek abban, hogy a korábban elhatározottak szerint lépéseket kell 

tennünk a tagi kör bővítésére irányulóan. Urbányi Béla tisztázni fogja a MATE és a MOHOSZ 

tagságot, illetve Halasi-Kovács Bélával együtt egyeztetnek a MAHAL elnökével Németh 

Istvánnal. Hasznos lenne, ha a NACEE is intézményi tagja lehetne a HUNATiP-nek, de a 

csatlakozás lehetőségeit Váradi Lászlónak tisztáznia kell. Stündl László bejelentette, hogy a 

Debreceni Egyetem is belép a HUNATiP-be. Az említett szervezetek csatlakozását követően 

felkérünk a csatlakozásra más innovációban élenjáró vállalkozásokat és szervezeteket is.  

A HUNATiP az idén még nem pályázott az AM Parlamenti Titkársága által kiírt pályázatra, de 

jövőre élni kell ezzel a pályázati lehetőséggel. 
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2. Tájékoztatás az EATiP MIP meetingről 

 A 2022 április 29-én megtartott online meetingen a HUNATIP részéről Brlás-Molnár 

Zsuzsanna vett részt, aki a napirend egyik programjának keretében tájékoztatta a résztvevőket 

arról, milyen hatásai vannak az orosz-ukrán konfliktusnak a hazai akvakultúra ágazatra, illetve 

a HUNATiP működésére. A tájékoztató a Zsuzsival történt előzetes megbeszélésünk alapján 

került sor.  

Feladat lesz majd számunkra az EATiP MIP térkép aktualizásása, amire majd felkérést kapunk, 

illetve hozzájárulás az EATiP Stratégiai Kutatási és Innovációs Programjának (SRIA) 

aktualizálásához a legutóbbi kiadáshoz viszonyított megváltozott helyzet figyelembevételével. 

A következő EATiP meeting Brüsszelben lesz június 22-én egybekötve másik három 

eseménnyel (EATiP/DG MARE Brokerage Event; EATiP Annual General Meeting és EATiP 

General Assembly). Fontos lenne, hogy a HUNATiP képviselője részt vegyen az eseményen.  

A résztvevők egyetértettek abban, hogy fontos az EATiP-el való együttműködés, ami segítheti 

az európai édesvízi akvakultúra lobbit. Nagymértékben hozzájárulhat az együttműködés 

erősödéséhez, ha támogatást kap a REFRESHAQUA projekt, amelyben az EATiP is partner.  

Az EATiP 2022 április 29-én megtartott online meetingjének emlékeztetője az 1.sz. 

mellékletben látható.  

 

3. Tájékoztatás az Aquaculture Europe 2023 konferencia szervezéséről 

A konferencia Steering-, Program- és Local Organising Committe-je 2022. május 5-én tartotta 

ülését Bécsben az EAS-, illetve a szervezők képviselőinek részvételével. A három bizottság 

mindegyikében vezetői szinten képviseltetik magukat magyar szakértők, akik mindnyájan a 

HUNATiP alapító tagjai. Ha nem is sikerült az AE2023 rendezvényt Magyarországra hozni, 

törekszünk arra, hogy „Magyarországot vigyük a konferenciára” a tudományos programban, 

speciális szekciókban, a szakmai kiállításon, illetve a konferenciához kapcsolódó 

tanulmányutak szervezésében való aktív részvétellel.  

 

4. A Millennium+20 Akvakultúra Világkonferenciát és a Sanghaj Nyilatkozatot bemutató 

kiadvány megjelentetése 

A kiadvány kidolgozása a HUNATiP egyik vállalása volt, amit sikeresen teljesített.  A 

Millennium+20 Akvakultúra Világkonferenciát és a Sanghaj Nyilatkozatot bemutató kiadványt 

Bozánné Dr. Békefi Emese, Brlás-Molnár Zsuzsanna, és Váradi László készítette. A HUNATiP 

tagjai elismerően nyilatkoztak a szerkesztő munkáról és egyetértettek annak megjelentetésével. 

A nyomtatott anyagot megkapták a HAKI Napok résztvevői. 

 

5. A HUNATiP 2022 évi munkaprogramja 

A HUNATiP azon túl, hogy bővíti tagsági körét és tovább fejleszti honlapját, erősíti kapcsolatát 

az EATiP-el és igyekszik kihasználni az európai szervezet által ajánlott projekt lehetőségeket 
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(pl. Aquaview Projekt, amelyik ERASMUS támogatással erősíti a felnőttképzést és alakít ki 

oktatási platformot.  

Megfontolandó egy Bardócz Tamás által javasolt HUNATiP Workshop szervezése 

haltakarmányozás témában, ami egyre kritikusabb olyan terület, ahol nagy szükség van az 

innovációra. A Workshop („Merre tovább a haltakarmányozással?”) megszervezése 

kapcsolódhat az EU Ifishiency projektjének programjához. 

Halasi-Kovács Béla javasolta, hogy egy HUNATiP workshop programjában a tógazdaságok 

fenntartható fejlesztése is téma lehet, ami az EU cseh elnöksége idején (2022 júliustól) az 

akvakultúra területén kiemelt terület.  

További olyan témák és események, amelyek kapcsolódnak a HUNATiP 2022. évi 

programjához: 

- Urbányi Béla tájékoztatást adott arról, hogy a Kaposvári Állattenyésztési Napon kiemelt 

téma a klímaváltozás hatása a tógazdálkodásra.  

- A hazai tógazdálkodás területén aktuális téma a gépesítettség fejletlensége. A 

tógazdasági munkafolyamatok gépesítésének fejlesztésére irányulóan célszerű egy 

helyzetelemzés és egy stratégia kidolgozása, amely egy kérdőíves felméréssel 

indulhatna. A HAKI Napokon egy ilyen kérdőívet már ki lehetne osztani a 

résztvevőknek. 

- 2022 június 22-23 között az AM meghívására Magyarországra látogat a DG MARE 

főigazgatója Charlina Vitcheva asszony, akivel a HUNATiP elnöke is találkozik 

Szarvason június 23-án.  

 

 


